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ACTA  

COMITÈ EXECUTIU DE L’FMC DE 21 DE NOVEMBRE DE 2022 

 

 

S’inicia la sessió a les 16.05 hores a la seu de l’entitat. 

Hi assisteixen: Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de VILANOVA I LA 

GELTRÚ; Rosa Pujol Esteve, alcaldessa d’AITONA; Lluís Guinó i Subirós, alcalde de 

BESALÚ; Eduard Rivas Mateo, alcalde d’ESPARREGUERA; Carles Luz i Muñoz, alcalde de 

GANDESA; Ignasi Simon Ortoll, alcalde de LLIÇÀ D’AMUNT; Natàlia Figueras Pagès, 

alcaldessa de MAÇANET DE LA SELVA; Àlex Garrido Serra, alcalde de MANLLEU; Xavier 

Fonollosa Comas, alcalde de MARTORELL; Marc Solsona Aixalà, alcalde de MOLLERUSSA; 

Francesc Alemany Martínez, alcalde de PALAFOLLS; Acensión Ratia Checa, alcaldessa de 

PALLEJÀ; Maria Lourdes Fuentes Faig, alcaldessa de SANTA CRISTINA D’ARO; Imma 

Ferret Raventós, alcaldessa de SANTA MARGARIDA I ELS MONJOS; Narcís Fajula i Aulet, 

alcalde de SARRIÀ DE TER; Albert Coberó Aymerich, alcalde de SÚRIA; Maria Alba Pijuan 

Vallverdú, alcaldessa de TÀRREGA; Josep López i Ruiz, alcalde d’ULLÀ; Noemí Trucharte 

Cervera, alcaldessa de VILANOVA DEL CAMÍ; Josep Bigorra Llauradó, alcalde de 

VILAPLANA; Jordi Seguer, Secretari general; Susanna Mérida, Secretària general 

adjunta;  Roser Colomé, Secretària general adjunta; Estel Patris i Eugènia Revilla, 

lletrades dels serveis jurídics i Elisabet P. Redortra, de la Secretaria General de l’entitat. 

 

Excusen la seva assistència: Adam Tomàs i Roiget, alcalde d’AMPOSTA; David Bote Paz, 

alcalde de MATARÓ; Laura Campos i Ferrer, alcaldessa de MONTCADA i REIXAC; Xavier 

Amor Martín, alcalde de PINEDA DE MAR; Lourdes Aluja Matas, alcaldessa de PRADELL 

DE LA TEIXETA; Lluís Mijoler Martínez, alcalde del PRAT DE LLOBREGAT; Marta Farrés 

Falgueras, alcaldessa de SABADELL; Mireia Ingla i Mas, alcaldessa de SANT CUGAT DEL 

VALLÈS i Sergi Vallès Domingo, alcalde de TORRELLES DE FOIX. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 24 d’octubre de 2022.  

2. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent als mesos de setembre i 

octubre de 2022. Aprovació, si escau. 

3. Declaració Institucional del 25 de novembre. Aprovació, si escau. 

4. Nou títol de l’Acord comú de condicions dels empleats públics dels ens locals de 

Catalunya de menys de 20.000 habitants, relatiu a la prestació de serveis en la 

modalitat del teletreball. Aprovació, si escau. 

5. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans 

de participació i col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau. 
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6. Ratificar, si escau, les observacions i/o aportacions elaborades pels serveis tècnics i 

jurídics de l’FMC a les normatives següents: 

a) Projecte de modificació del Decret 124/1999, de 4 de maig, sobre els serveis i 

el personal del Sistema de Lectura Pública de Catalunya. 

b) Avantprojecte de llei de l’Escola d’Administració Pública de Catalunya. 

c) Avantprojecte de llei d’elaboració de disposicions normatives. 

d) Proposta d’ordre té per objecte aprovar les bases reguladores dels ajuts 

destinats a ens locals de Catalunya per al desenvolupament d’actuacions de 

mitigació i d’adaptació al canvi climàtic. 

7. Donar compte de les normatives que han estat en tràmit d’informació pública i de les 

quals no s’ha considerat necessari presentar observacions: 

a) Projecte d’ordre per la qual s'actualitzen els preus i imports de determinats 

serveis socials de la Xarxa de Serveis Socials d’Atenció Pública recollits a la 

Cartera de serveis socials. 

b) Projecte d’Acord de Govern pel qual s’aprova la modificació de la delimitació 

de la ZEPA Delta del Llobregat i es proposa la modificació del LIC Delta del 

Llobregat. 

8. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials. 

9. Informacions de la Presidència. (Informació verbal) 

10. Ratificació cessament SG FMC i nomenament del nou SG.  

11. Qüestions sobrevingudes. 

12. Precs i preguntes.  

 

 

La Presidenta dona la benvinguda a tots els assistents i també les gràcies per participar 

en aquesta sessió telemàtica del Comitè Executiu, que serà la darrera de l’any 2022. 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 24 d’octubre de 2022.  

Sense cap modificació per part dels assistents, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent als mesos de setembre 

i octubre de 2022. Aprovació, si escau. 

La Presidenta explica que, com cada mes, en aquest punt de l’ordre del dia donem 

compte de les activitats i la gestió que des de l’FMC s’ha dut a terme; i en aquest cas 

és l’activitat corresponent als mesos de setembre i octubre. Si algú vol algun 

aclariment es pot posar en contacte amb la Secretaria General. 

Els assistents aproven per unanimitat l’informe d’activitats i de gestió de l’FMC 

corresponent als mesos de setembre i octubre de 2022. 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Pàgina 3 de 17 

 

 

3. Declaració Institucional del 25 de novembre. Aprovació, si escau.  

La Presidenta explica que un any més la Federació de Municipis de Catalunya vol 

renovar el seu compromís per defensar l’erradicació de la violència de gènere, creant 

dinàmiques i mecanismes de treball de col·laboració amb la resta d’institucions 

compromeses.  

El 25 de novembre, les administracions públiques i la societat civil es tornen a trobar 

per manifestar, una vegada més, el rebuig a la violència masclista i denunciar-ne les 

causes que l’originen amb la ferma voluntat de no detenir-nos fins erradicar-la.  

La Declaració Institucional d’enguany, signat per la Generalitat de Catalunya, la 

Diputació de Barcelona, la Diputació de Lleida, la Diputació de Girona, la Diputació de 

Tarragona, la Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació de Micropobles de 

Catalunya,  l’Ajuntament de Barcelona i la Delegación del Gobierno a Catalunya, se 

centra en les violències sexuals. 

Aquestes violències són les més invisibilitzades, es produeixen en diversos àmbits 

(familiar, de la parella, social o comunitari, laboral, educatiu, digital o polític) i són 

les més naturalitzades. 

“Declaració Institucional del 25 de novembre, Dia Internacional per a l’Eliminació de la 

Violència vers les Dones 

Avui, 25 de novembre, ens convoquem per commemorar el Dia Internacional per a l’Eliminació 

de la Violència vers les Dones. La violència masclista té moltes formes i l’impacte en les seves 

vides depèn, en gran mesura, de la garantia d’accés a drets bàsics per a la seva reparació. 

De totes les formes de violència masclista, les violències sexuals són les més prevalents, les 

més invisibilitzades i les més naturalitzades. Tot això fa de les violències sexuals un component 

central del patriarcat. No tenen a veure amb el sexe sinó amb el poder. El poder de cosificar, 

d’humiliar, de dominar, de disciplinar, de generar por i de restringir la llibertat de les nenes, 

les adolescents i les dones. El poder de crear l’expectativa social que els homes han de prendre 

la iniciativa en el sexe i no aturar-se fins rebre una negativa directa. Fins i tot el poder d’ignorar 

una negativa o de traspassar els límits amb la insistència. 

També el poder de produir un sentiment de vergonya per haver patit una agressió sexual, el 

poder de responsabilitzar i culpabilitzar les víctimes/supervivents (com anava vestida, què 

havia consumit, en quin lloc estava, si anava sola...) en lloc d’assenyalar l’agressor com a 

únic responsable. O el poder de posar en dubte la intenció de les denunciants. I, de manera 

cabdal, el poder de crear un imaginari en què les agressions les comet un desconegut a 

l’espai públic amb perfil psicòpata i depravat, malgrat que la major part de les agressions, 

especialment aquelles més greus, ocorren en espais considerats privats i els agressors més 

habituals no tenen un perfil concret. Les cometen amics, parelles, companys d’estudis o de 

feina, veïns, familiars o referents propers. 

Els moviments feministes d’arreu del món s’han rebel·lat contra aquest poder patriarcal, han 

assenyalat les causes i les conseqüències de les violències sexuals i n’han identificat les 

diverses expressions en tots els àmbits en què ocorren (familiar, de la parella, social o 

comunitari, laboral, educatiu, digital o polític). També han denunciat la cultura de la violació 

que normalitza i accepta la violència sexual envers les dones i han generat una onada de 

sororitat per reconèixer la veu de les dones que denuncien i per acompanyar-les. 

Simultàniament, els feminismes han impulsat dos grans canvis. En primer lloc, han posat el 

consentiment al centre. La llibertat sexual inclou practicar sexe tan sovint com es vulgui i amb 

qui es vulgui, així com rebutjar fer-ho. Això interpel·la tota la societat i especialment als 

homes, perquè es desprenguin dels estereotips i dels rols de gènere en què els socialitza el 

patriarcat, perquè aprenguin a identificar en ells mateixos i en el seu entorn d’amistats, 
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familiars i companys de feina o d’oci totes aquelles actituds i conductes que legitimen, 

banalitzen o que directament constitueixen violència sexual. 

I, en segon lloc, els feminismes han exigit que es faci efectiva la diligència deguda dels 

poders públics i que s’erradiqui tota forma de violència institucional. Una responsabilitat que 

abasta tant les polítiques de prevenció com les de reparació, les quals han d’estar 

suficientment dotades de recursos econòmics i requereixen la màxima col·laboració i 

cooperació interinstitucional i intersectorial. 

Aquest és el compromís que refermem totes les institucions polítiques del país. Un compromís 

amb la garantia de tots els drets que es veuen vulnerats amb les violències sexuals: des del 

dret a la seguretat, al dret a la integritat física i psicològica, passant pel dret a la salut, el 

dret a l’educació o el dret a la participació social i política. En definitiva, un compromís amb la 

llibertat de les dones que ens ha de fer també una societat més lliure.” 

Els assistents aproven per unanimitat la Declaració Institucional del 25 de novembre. 

 

4. Nou títol de l’Acord comú de condicions dels empleats públics dels ens locals 

de Catalunya de menys de 20.000 habitants, relatiu a la prestació de serveis 

en la modalitat del teletreball. Aprovació, si escau.  

El Secretari general explica que l’Acord comú és un instrument negociat de forma 

col·lectiva entre CCOO, UGT, l’ACM i l’FMC, i que regula les condicions de treball dels 

empleats públics dels ens locals de Catalunya de menys de 20.000 habitants, així 

com d’aquells consells comarcals que lliurement s’hi vulguis adherir. Actualment, té 

més de 135 ens adherits entre ajuntaments, consells comarcals, empreses públiques 

i consorcis públics. 

En el marc dels acords sobre la gestió del personal de les entitats locals en temps de 

pandèmia entre les entitats municipalistes i els principals agents socials es va regular 

per primera vegada a Catalunya la prestació de serveis en la modalitat de treball a 

distància, com a forma organitzativa preferent en els mesos de pandèmia. En el 

marc d’aquests espai de negociació, i quan es va negociar els processos de 

desconfinament i de retorn a la modalitat de prestació de serveis en format 

presencial, CCOO i UGT, van traslladar a les entitats municipalistes la necessitat de 

donar compliment a la regulació de la modalitat de teletreball establerta pel Reial 

decret llei 29/2020, de 29  de setembre. Aquesta norma, va introduir un nou article 

47 bis en el Text refós de la Llei de l’Estatut bàsic de l’Empleat Públic, i va 

contemplar la nova prestació de serveis en la modalitat de teletreball per totes les 

administracions públiques. 

La negociació de la regulació del teletreball entre les entitats municipalistes i els 

sindicats majoritaris es va iniciar el gener de 2021, perquè durant la tardor de 2020 

es van produir diversos contactes per explorar quin havia de ser l’instrument idoni 

que contemplés la regulació. Durant l’any 2021, va haver-hi diverses sessions de 

negociació al llarg dels mesos de març, abril i maig. Però durant uns mesos les 

negociacions van quedar interrompudes per l’ACM, que reclamava temps per 

treballar la proposta. I per aquest motiu, les negociacions no es va reprendre fins a 

finals de desembre d’aquell mateix any. El 24 de gener de 2022, es van reprendre 

les negociacions, que novament van quedar aturades el mes de febrer. Però, 

finalment, aquests mateix mes de setembre de 2022, es van reprendre de forma 
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definitiva, permetent als representants de la Comissió negociadora arribar el dia 2 de 

novembre a un acord definitiu.  

Als efectes de l’Acord comú s’entén per teletreball, la modalitat de prestació de 

serveis en què una part de la jornada laboral es desenvolupa mitjançant l'ús de les 

tecnologies de la informació i la comunicació, de manera no presencial, fora de les 

dependències de l’ens local o ens instrumental. En tot cas, cal tenir present que es 

tracta d’una modalitat de prestació de serveis voluntària i reversible, que ha de ser 

autoritzada expressament per l’ens local o instrumental, i que resta subordinada al 

correcte funcionament del servei al qual resta adscrit l’empleat públic. 

Amb caràcter general, es poden acollir aquesta modalitat de prestació de serveis, de 

forma voluntària, tots els empleats públics que ocupen llocs de treball les funcions 

dels quals es poden portar a terme a distància, fora dels centres de treball, de 

manera no presencial i mitjançant l’ús de tecnologies de la informació i comunicació. 

I no es poden acollir a aquesta modalitat d’organització del treball, els empleats i les 

empleades que ocupen llocs de treball la prestació efectiva dels quals només queda 

garantida amb la seva presència física en el centre de treball. Cal tenir present, en 

tot cas que aquesta modalitat de prestació de serveis no modificarà la relació laboral 

existent entre l’organització i la persona treballadora, i no podrà suposar un 

incompliment de la jornada i l’horari que correspongui en cada cas, ni tampoc de la 

normativa sobre protecció de dades de caràcter personal. També haurà de contribuir 

a millorar l'organització del treball i les funcions assignades al lloc de treball, 

l’execució d’un projecte, o l’activitat o tasca determinada, i del conjunt de 

l’organització. Per aquest motiu, en el moment en què s’autoritzi aquesta modalitat 

de prestació de serveis, s’identificaran els objectius que s’hauran d’assolir, així com 

els mecanismes que avaluaran el seu assoliment efectiu mitjançant l’establiment 

d’un “Pla individual de teletreball” o instrument similar. Tindrà una duració mínima 

d’un any, si bé podrà ser objecte de pròrrogues successives per períodes iguals de 

temps. 

Respecte a l’aplicació d’aquest acord als ens adherits a l’Acord, en primer lloc, cal 

tenir present la obligació de totes les administracions públiques de disposar d’una 

regulació sobre la modalitat de prestació de serveis en règim de teletreball, fora dels 

supòsits excepcionals com ara en casos de pandèmia, des de començaments del mes 

d’abril de 2021. En conseqüència, el nou títol de l’Acord comú, que regula  aquesta 

matèria, dona compliment a la obligació legal derivada de la disposició final segona 

del RDLL 29/2020, de 29 de setembre.  

En segon lloc, l’aplicació del nou títol de l’Acord comú als ens adherits és automàtica 

un cop aquest hagi  estat formalment ratificat per cadascuna les parts signatàries de 

l’Acord comú, és a dir, sense necessitat que els ens adherits hagin de realitzar cap 

acte formal posterior de validació, perquè el procediment és el mateix que quan 

l’acord es modifica fruit d’un canvi normatiu.  

I en darrer terme, cal tenir present que en tot cas és potestat de l’ens local, 

determinar quins llocs de la seva organització són teletreballables, no només des del 

punt de vista funcional sinó també des del punt de vista organitzatiu. Perquè només 

cada ens local coneix com es pot assegurar l’atenció deguda a la ciutadania. Per tant, 

tot i que sigui cert que es tracta d’una modalitat voluntària de prestació de serveis 
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per l’empleat públic, també és veritat que la mateixa sempre resta subordinada a 

que l’ens local pugui garantir el correcte funcionament del servei públic al qual 

aquest quedi adscrit. 

Els assistents aproven per unanimitat el Nou títol de l’Acord comú de condicions dels 

empleats públics dels ens locals de Catalunya de menys de 20.000 habitants, relatiu 

a la prestació de serveis en la modalitat del teletreball. 

 

5. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i 

òrgans de participació i col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. 

Ratificar, si escau.  

La Presidenta comenta que en el quadre lliurat hi ha els nomenaments dels 

representants de l’FMC als diferents òrgans de participació i col·laboració amb la 

Generalitat que s’han notificat des del darrer Comitè Executiu i que avui cal ratificar. 

Aquest quadre s’ha actualitzat respecte el que es va adjuntar a la convocatòria. 

 

Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Consell de la Mancomunitat 
Cultural 

Joan Jurado, regidor d’Esparreguera 

 
 

Comissió paritària de l’Acord 
de criteris generals a aplicar 
als processos d’estabilització 
derivats de la Llei 20/2021 
que resultin d’aplicació als 

ens locals de Catalunya que 
no disposin de representació 
legal dels seus empleats 
públics 

Sílvia Folch, tinent d’alcalde del 
Masnou 

Eugènia Revilla, 
lletrada dels serveis 
jurídics de l’FMC 

Josep Manel Abad 
(com a persona per 
ocupar la secretaria 
de l’òrgan) 

Comitè de Seguiment del 
PDR 2014-2022 

Josep Ramon Fontdevila Isús, alcalde 

de Soriguera, en substitució de Roser 
Bombardó 

 

Consell General de Muntanya 
Josep Ramon Fontdevila Isús, alcalde 
de Soriguera, en substitució de Roser 
Bombardó 

 

Comissió de Valoració de 
subvencions per a la millora i 
manteniment dels camins de 
titularitat pública 

Josep Ramon Fontdevila Isús, alcalde 
de Soriguera, en substitució de Roser 
Bombardó 

 

Comissió de valoració de 

subvencions per a la 
realització d’actuacions de 
neteja de neu de vies de 
comunicació de titularitat 
municipal afectades per les 

nevades a les comarques de 
muntanya i Aran 

Josep Ramon Fontdevila Isús, alcalde 
de Soriguera, en substitució de Roser 

Bombardó 
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Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Comissió de valoració per a 
la selecció de municipis del 
Programa de promoció de 
l’habitatge en el món rural 

Josep Ramon Fontdevila Isús, alcalde 

de Soriguera, en substitució de Roser 
Bombardó 

 

Comissió de Valoració de  
subvencions per a actuacions 
de millora i manteniment de 
camins de la xarxa veïnal i 

rural a les comarques de 
muntanya i a l'Aran 

Josep Ramon Fontdevila Isús, alcalde 
de Soriguera, en substitució de Roser 

Bombardó 

 

 

Els assistents ratifiquen per unanimitat la relació de representants a les diferents 

comissions mixtes. 

 

6. Ratificar, si escau, les observacions i/o aportacions elaborades pels serveis 

tècnics i jurídics de l’FMC a les normatives següents: 

 

La presidenta dona la paraula al Secretari general, que explica les observacions 

presentades per l’FMC als diversos projectes normatius. 

 

a) Projecte de modificació del Decret 124/1999, de 4 de maig, sobre els serveis i 

el personal del Sistema de Lectura Pública de Catalunya. 

El Sistema Bibliotecari de Catalunya és el conjunt organitzat de serveis bibliotecaris 

existents a Catalunya, que està integrat per la Biblioteca Nacional de Catalunya, el 

Sistema de Lectura Pública de Catalunya (en endavant el Sistema) i finalment per les 

biblioteques universitàries, les biblioteques de centres d’ensenyament no universitari 

i les biblioteques especialitzades.  Aquest sistema va ser creat per la Llei 4/1993, de 

18 de març, del sistema bibliotecari de Catalunya. Addicionalment, la mateixa llei 

4/1993 estableix que les biblioteques del Sistema queden complementades pels 

serveis de suport a la lectura pública que els presten assistència i cooperació. El 

desplegament i la consolidació del Sistema ha sigut possible gràcies als ajuntaments, 

les diputacions provincials i les comarques, que han assumit la infraestructura 

bibliotecària com una de llurs prioritats. 

Quan va entrar en vigor de la Llei 4/1993 es va concloure que les biblioteques del 

Sistema havien de tenir el personal suficient, amb la qualificació i el nivell tècnic que 

exigeixen les funcions que tenen assignades, d’acord amb el que estableix el Mapa 

de la Lectura Pública. A aquests efectes, en exercici de les seves competències, 

l’Administració de la Generalitat va aprovar el Decret 124/1999, de 4 de maig, sobre 

els serveis i el personal del Sistema de Lectura Pública de Catalunya (en endavant el 

Decret 124/1999), que regula les condicions professionals del personal tècnic de les 

biblioteques del Sistema. Aquest personal tècnic el conformen segons l’article 8.2 

d’aquest Decret, les persones titulars de la direcció de les biblioteques, el personal 

bibliotecari i el personal tècnic auxiliar. 
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Des de l’any 1999, s’han succeït molts canvis en el Sistema, entre ells la renovació 

de les titulacions per esdevenir personal de les biblioteques del Sistema, i es per això 

que el projecte de decret que ara s’examina, considera que és necessari procedir a 

homologar-les al sistema acadèmic vigent. Per tal de fer possibles aquests canvis, el 

projecte de decret es proposa derogar expressament les disposicions transitòries 2, 

3.1, 3.2 i 3.3 del Decret 124/1999, i incorporar una nova disposició transitòria per tal 

que el personal de les biblioteques del Sistema de Lectura Pública de Catalunya que, 

en el moment de l’entrada en vigor d’aquest Decret, estigui fent funcions de direcció 

de biblioteca, funcions tècniques de caràcter bibliotecari o funcions d’auxiliar tècnic 

de biblioteca, pugui continuar ocupant les destinacions que actualment ocupa, encara 

que no tingui la titulació exigida als articles 9, 10 i del Decret 124/1999. Així mateix, 

també es preveu que aquest personal pugui ocupar llocs de naturalesa i funcions 

idèntiques o inferiors, mitjançant els sistemes de provisió de lloc corresponents 

Pel que fa a les observacions presentades per l’FMC al projecte de decret són de 

caràcter general, en relació a la oportunitat de la norma, i també es formulen 

consideracions concretes en relació al seu articulat. Pel que fa a la oportunitat i la 

manera amb què es plantegen els canvis, es considera que com s’està davant d’un 

text que és de l’any 1999, sorprèn com no s’ha aprofitat l'oportunitat per modificar 

de forma sencera un decret que fa vint-i-tres anys que és vigent. És per això que 

considera que s’ha perdut una oportunitat per actualitzar i posar al dia altres 

aspectes de la governança del sector, tant o més importants que els que ara es 

pretenen modificar. 

Pel que fa a les observacions concretes que es plantegen respecte al seu articulat 

(art. 9.2 i 10 del Decret 124/1999) son de caràcter tècnic, i tenen a veure totes elles 

amb els perfils professionals i les titulacions necessàries de què han de disposar les 

biblioteques adscrites al servei de lectura pública. En general es considera que en 

algun cas concret, les titulacions que es requeriran no s’ajustaran a les necessitats 

que actualment tenen les biblioteques públiques locals, és per això que se suggereix 

un text alternatiu al previst per l’art. 9.2. 

b) Avantprojecte de llei de l’Escola d’Administració Pública de Catalunya. 

La Llei 4/1987, de 24 de març, reguladora de l'Escola d'Administració Pública de 

Catalunya (en endavant l’EAPC), configura aquest organisme com a institució bàsica 

a Catalunya de formació, selecció i estudi en matèria d'Administració Pública. 

Transcorreguts trenta-cinc anys, el Departament de la Presidència, que és qui 

impulsa aquest procediment considera que cal adaptar aquesta norma a una realitat 

diferent, i es per això que la proposta normativa que es proposa derogar la Llei 

4/1987, de 24 de març, reguladora de l’Escola d’Administració Pública. A parer de la 

Secretaria d’Administració i Funció Pública, que és qui vetllarà per la implementació, 

seguiment i avaluació de la futura norma, actualment l’EAPC no ocupa el lloc que 

hauria de tenir dins el sistema institucional de Catalunya. 

Així, a fi i efecte d’assolir aquests propòsits, la iniciativa s’estructura en quatre 

capítols, que comprenen dinou articles i una disposició derogatòria. El capítol I 

estableix les disposicions generals. El capítol II regula les funcions i l’organització. El 

capítol III regula els òrgans de govern i el Consell assessor. El capítol IV estableix el 
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règim jurídic, els recursos humans i econòmics. La disposició derogatòria deroga la 

llei que, a hores d'ara regula l’EAPC. 

El document d’observacions que s’ha presentat realitza un seguit de consideracions 

amb caràcter general a la iniciativa legislativa, però també analitza el text article per 

article, realitzant un seguit d’observacions en aquells preceptes on s’ha considerat 

que els interessos locals no es trobaven prou garantits. En aquest sentit, s’han 

formulat al voltant de catorze al·legacions concretes en relació a l’articulat del 

projecte normatiu. 

És cert, que tot el text de la iniciativa legislativa vol expressar un absolut respecte 

pel principi d’autonomia local. De fet, aquesta mateix expressió apareix dues 

vegades en el preàmbul i altres tres més al llarg del text articulat. Però hem de dir, 

que per l’FMC l’esment del principi al llarg de la norma no en garanteix el seu 

respecte. Doncs aquesta filosofia s’ha de percebre no només els articles sinó també 

en la mateixa construcció de la institució. Els ens locals apareixen com un afegit sota 

la fórmula de participants, col·laboradors, etc. és a dir com a actors amb els quals, si 

escau, es treballarà sota la fórmula del conveni o l’acord, però són veritables agents 

dels sistema, malgrat que, com veurem després, se’ls integri en l’òrgan de govern de 

l’entitat, el Consell Rector. Les entitats locals no són tractades com instàncies de 

govern amb qui treballar conjuntament, les finalitats i objectius que es fixen per la 

nova EAPC. Seran agents de canvi en la mesura que l’entitat així ho acordi o en la 

mesura que aquesta els hi traslladi els resultats de la seva activitat formativa, de 

selecció o de consultoria. És més fins i tot serà el reglament que desenvolupi la llei el 

que determinarà com finalment participaran i contribuiran en aquest procés de 

lideratge de l’EAPC. Si aquest és l’esquema que dissenya el text, l’EAPC no serà la 

institució de totes les administracions públiques de Catalunya, que pretén el seu 

preàmbul, sinó que continuarà essent l’espai que lidera l’Administració de la 

Generalitat de Catalunya i que presta uns determinats serveis (essencialment 

selecció i formació) per les administracions locals. 

El model de governança pública que preveu la norma respecte al món local no 

preveu excessius canvis respecte al model actual, i en conseqüència, un cop més la 

sensibilitat cap al món local sembla quedar desatesa, el que sens dubte, es pot 

qualificar d’ocasió perduda. Si del que es tracta és de posar al dia l’EAPC després de 

més de trenta-cinc anys d'ençà que es va aprovar la seva darrera normativa de 

funcionament, hauria estat raonable demanar també un consens amb les entitats 

locals respecte al nou model de governança pública que el projecte normatiu 

proclama que liderarà la nova EAPC. 

 

 

El vicepresident Eduard Rivas recorda que en la Comissió de Presidència es va 

acordar que es demanaria més temps a l’EAPC per poder treballar aquest 

avantprojecte de llei i pregunta perquè no s'ha fet. El secretari respon que els 

terminis els controlen des dels serveis jurídics de l’FMC i que hi havia temps 

suficient. 
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Davant la insistència del vicepresident en saber el motiu pel qual no es va demanar 

més temps, la Presidenta tanca el debat dient que s’hi estarà a sobre durant el 

procés. 

c) Avantprojecte de llei d’elaboració de disposicions normatives. 

L’Avantprojecte, la llei té com objecte, “regular l’elaboració de disposicions 

normatives en l’àmbit de l’Administració de la Generalitat”. És a dir, aquesta norma 

s’aplica “a l’exercici de la iniciativa legislativa, de la legislació delegada, de la 

legislació provisional extraordinària i urgent i de la potestat reglamentària”. Restant 

fora de l’àmbit d’aplicació de la norma “les instruccions, circulars i ordres de serveis 

emeses pels òrgans de l’Administració de la Generalitat”, i “els actes administratius”. 

El text s’articula en un preàmbul, una part dispositiva amb vint-i-un articles, 

distribuïts en quatre capítols, així com una part final que inclou onze disposicions 

addicionals, una disposició transitòria, una disposició derogatòria i tres disposicions 

finals. 

Pel que fa a l’afectació de l’avantprojecte de llei als ens locals, tot i que es una 

proposta normativa que afecta l’exercici de la iniciativa legislativa, de la legislació 

delegada, de la legislació provisional extraordinària i urgent i de la potestat 

reglamentària de l’Administració de la Generalitat, considerem que la proposta, sí 

que té una afectació directa respecte dels ens locals. No només perquè estableix el 

procediment d’elaboració de normes amb abast general de l’Administració de la 

Generalitat de Catalunya (lleis i reglaments), que acabaran impactant en les 

competències dels ens locals, sinó perquè també és la normes que ha d’assegurar la 

participació dels Governs locals en la tramitació de les normes i disposicions que 

incidiran en els seus àmbit d’actuació. Ara bé, si s’analitza l’avantprojecte, només es 

pot trobar dues referencies concretes als ens locals: d’una banda, en el preàmbul, 

quan descriu el contingut de la norma; i, d’altra banda, en la disposició addicional 

sisena, quan regula la participació dels ens locals. I si es fa una comparativa entre el 

text que ara analitzem i la regulació actualment vigent es pot concloure que el 

tractament que reben els governs locals és substancialment diferent.  

Així, mentre que a la normativa actual existeix clarament una obligació per part de 

l’Administració de la Generalitat perquè adopti totes aquelles mesures necessàries 

per assegurar la participació del ens locals en l’elaboració de disposicions 

reglamentàries. En la proposta actual, aquesta obligació es transforma en una 

habilitació per què la participació dels ens locals es pugui produir per altres 

mecanismes o mitjançant col·laboració. És a dir, d’una obligació de fer concreta –

“adoptar les mesures necessàries”- es passa a una potestat de “vehicular” la 

participació “mitjançant els òrgans de representació i col·laboració corresponent”. La 

participació dels ens locals en la tramitació d’iniciatives legislatives o reglamentàries 

es quelcom que no ha de ser potestatiu, o discrecional, sinó que és una qüestió que 

es garanteix en l'àmbit estatutari i en l'àmbit legal. 

En aquest sentit, el document d’observacions presentat considera que la iniciativa 

legislativa ha fet passes importants per assegurar la participació ciutadana, però al 

mateix temps, ha descuidat el valor que té, i ha de tenir també la participació dels 

ens locals, i especialment en aquelles que els afectin directament. Per aquest motiu, 
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se suggereix que el text de la disposició sisena tingui un redactat similar al que 

actualment es preveu a l’art. 70 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, i en aquest sentit 

se suggereix modificar la redacció proposada de la disposició addicional sisena de 

l’avantprojecte de llei. 

d) Proposta d’ordre té per objecte aprovar les bases reguladores dels ajuts 

destinats a ens locals de Catalunya per al desenvolupament d’actuacions de 

mitigació i d’adaptació al canvi climàtic. 

I.- Aquesta Proposta d’ordre té per objecte aprovar les bases reguladores dels ajuts 

destinats a ens locals de Catalunya per al desenvolupament d’actuacions de mitigació 

i d’adaptació al canvi climàtic d’acord amb l’annex 1 que acompanya l’ordre. 

II.- Aquesta proposta d’ordre és d’afectació plena als ens locals en la mesura que la 

línia de subvencions que contempla va adreçada als ens locals de Catalunya per tal 

de fomentar el desenvolupament d’actuacions de mitigació de les emissions de gasos 

amb efecte d’hivernacle i d’adaptació al canvi climàtic. 

III.- El text s’ha traslladat als membres de la Comissió de Medi Ambient de l’FMC, no 

havent-se rebut cap consideració al respecte.  

IV.- Aquesta proposta d’ordre es preveu en termes similars als continguts a l’Ordre 

TES/169/2018, de 4 d’octubre, per la qual s’aproven les bases reguladores de les 

subvencions a ens locals de Catalunya per al desenvolupament d’actuacions de 

mitigació i d’adaptació al canvi climàtic (DOGC núm. 7723 del 10 d’octubre de 2018).  

No obstant això, pel que fa a les actuacions subvencionables hi ha una diferència 

substancial amb les anteriors bases reguladores del 2018 i del 2012, sobretot en 

relació amb la mobilitat, que entenem que menyscaba els interessos dels ens locals. 

En aquest sentit, de l’article 2 de les bases reguladores del 2018 s’extreu que d’acord 

amb les bases del 2018 l’actuació subvencionable és l’adquisició de vehicles nous per 

a la flota municipal, l’adquisició de bicicletes i/o l’adquisició i instal·lació 

d’aparcaments de bicicletes i les instal·lacions de producció d’electricitat d’origen 

renovable destinades a la recàrrega dels vehicles municipals. Per contra, la present 

proposta d’ordre cenyeix l’actuació subvencionable a l’execució de projectes (àmbit 2 

de l’article 3.1 i art. 6.2).  

V.- Les qüestions que des de l’FMC s’han traslladat com a esmenes a l’esmentada 

proposta d’ordre són les següents: 

1. Es considera que cal preveure una Disposició Derogatòria que derogui l’Ordre 

TES/169/2018, de 4 d’octubre, per la qual s’aproven les bases reguladores de les 

subvencions a ens locals de Catalunya per al desenvolupament d’actuacions de 

mitigació i d’adaptació al canvi climàtic (DOGC núm. 7723 del 10 d’octubre de 2018).  

2. Pel que fa a les actuacions subvencionables per reduir les emissions de gasos amb 

efecte d’hivernacle en el sector de la mobilitat, es considera necessari que aquestes 

no es circumscriguin a l’execució dels projectes sinó que han d’incloure l’adquisició 

dels béns mobles necessaris, en els termes que s’ha previst a les anteriors bases 

reguladores del 2018 i 2012. En conseqüència, cal que es modifiqui l’àmbit 2 de 

l’article 3.1 i l’art. 6.2 en el sentit exposat.  
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3. Quant a la base reguladora 7.2 on es remet a l’apartat 4.2, s’aprecia un error 

aritmètic. Doncs, la referència a l’apartat 4.2 s’ha de substituir per l’apartat 3.1 atès 

que és on es regulen els àmbits d’actuació. 

 

Els assistents ratifiquen per unanimitat les observacions presentades pels serveis 

tècnics i jurídics de l’FMC al Projecte de modificació del Decret 124/1999, de 4 de 

maig, sobre els serveis i el personal del Sistema de Lectura Pública de Catalunya; a 

l’Avantprojecte de llei de l’Escola d’Administració Pública de Catalunya; a 

l’Avantprojecte de llei d’elaboració de disposicions normatives i a la Proposta d’ordre 

té per objecte aprovar les bases reguladores dels ajuts destinats a ens locals de 

Catalunya per al desenvolupament d’actuacions de mitigació i d’adaptació al canvi 

climàtic. 

  

7. Donar compte de les normatives que han estat en tràmit d’informació pública 

i de les quals no s’ha considerat necessari presentar observacions. 

El secretari general dona compte de la normativa a la que no s’han presentat 

observacions ja que un cop revisades pel tècnic de la comissió, el consell tècnic 

assessor i els serveis jurídics de l’FMC, s’ha considerat que no era necessari 

presentar-ne. Amb la documentació s’ha lliurat l’informe corresponent a Projecte 

d’ordre per la qual s'actualitzen els preus i imports de determinats serveis socials de 

la Xarxa de Serveis Socials d’Atenció Pública recollits a la Cartera de serveis socials i 

el Projecte d’Acord de Govern pel qual s’aprova la modificació de la delimitació de la 

ZEPA Delta del Llobregat i es proposa la modificació del LIC Delta del Llobregat. 

Pel que fa a la normativa sobre la delimitació de la ZEPA del Delta del Llobregat, el 

secretari explica que no es van presentar observacions perquè hi havia interessos 

contradictoris per part dels ajuntaments de la zona. 

Els assistents resten assabentats de la normativa a la que no hem formulat 

observacions. 

 

8. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials.  

La presidenta dona la paraula al Secretari General i a les secretàries generals 

adjuntes per tal que exposin la informació de les àrees i de les comissions sectorials 

des del darrer Comitè Executiu. Si alguna persona vol informació més concreta 

respecte d’algun tema que ho demani a la secretaria general. 

 

a) Reunió amb representants del CoNcA (17 d’octubre). Assisteixen 

vicepresident Eduard Rivas i Susanna Mérida, SGA 

El motiu de la reunió és desenvolupar els compromisos assolits per les EEMM en la 

Carta de les Arts en l’Educació. Per això, el dia 30 de novembre està prevista la 

celebració d’un plenari de la comissió de cultura i educació conjuntament amb 

l’ACM per explicar la tasca realitzada entorn a aquest projecte de l’art a l’educació 

amb el CONCA, i crear un grup de treball per assolir els compromisos de les 

EEMM.  
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El vicepresident Eduard Rivas afegeix que hi ha el compromís per part de les 

diferents administracions per treballar plegats i amb un calendari marcat fins a 

final de mandat. La propera setmana es reuneixen conjuntament els plenaris 

d’Educació i de Cultura de l’FMC per abordar aquest tema. 

 

b) Participació en la celebració del Dia de polítiques del temps locals i 

regionals (25 d’octubre). Participa Jordi Seguer, SG. 

El Secretari general va fer una de les benvingudes i explica l’experiència en els 

darrers anys i els compromisos adoptats per l’FMC. 

 

c) Reunió del grup de treball sobre mínim vital en l’accés a l’aigua (26 

d’octubre). Participen Jordi Seguer, SG, i Albert Solà, tècnic d’aigua de 

l’FMC. 

El Secretari general explica que la trobada va ser convocada pel director general 

de l’ACA i l’entitat AMAM. Es van constatar que hi ha moltes sensibilitats diferents 

per arribar  a un principi d’acord. Es decideix la creació d’un grup de treball on hi 

serà l’FMC. 

 

d) Reunió amb representants del Fòrum de Síndics i Síndiques Locals (26 

d’octubre) Participen Jordi Seguer, SG, i Roser Colomé, SGA 

El Secretari general comenta que els representants del FòrumSD ens van 

presentar l’esborrany del projecte de Llei sobre les defensories o sindicatures 

locals de greuges que ja han començat a analitzar els Serveis Jurídics de l’FMC per 

presentar possibles observacions.  

 

e) Reunió sobre l’indicador sintètic social (26 d’octubre). Participa Susanna 

Mérida, SGA i Josep Lluís Bonet, tècnic de Benestar Social de l’FMC 

La Secretària general adjunta, Susanna Mérida, explica que el motiu de la trobada 

és finalitzar els treballs tècnics de creació de l’Indicador Sintètic Social (ISS) i 

l’Indicador de Dispersió Territorial (IDT). Està previst un plenari de la comissió de 

benestar social el pròxim dia 2 de desembre per confirmar políticament l’ISS i 

l’IDT. A continuació hem de crear un grup de treball tècnic per fer propostes sobre 

l’aplicació d’aquests indicadors en les fitxes del Contracte Programa, per tal de fer 

la distribució de recursos econòmics.   

 

f) Participació en l’acte inaugural de la Xarxa Catalana pel Dret al Temps 

(27 d’octubre).  Participa Jordi Seguer, SG 

El Secretari general informa que va participar en l’acte inaugural en representació 

de l’FMC. 

g) Reunió tècnica a l’FMC en relació al RD legionel·la (11 de novembre). 

Assisteix la tècnica Maribel Pleguezuelos. 

h) Reunió valoració Tardes de lleure educatiu (18 novembre) SG Jordi 

Seguer i tècnic Pere Gabern. 

El Secretari general explica que es va traslladar que cal dotar d’una major qualitat 

educativa en el nou programa, implementat per la Generalitat el passat setembre 

i es van exposr les mancances i problemàtiques que tenen els municipis. 
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Aprofita per comentar que la reunió per aclarir els dubtes que ens han traslladat 

els ajuntaments en relació a l’I2, se celebrarà el dia 23 de novembre per via 

telemàtica. 

 

9. Informacions de la Presidència. 

a) Congrés Internacional de Mobilitat 2022 (25-26 d’octubre). Assisteix Olga 

Arnau, Presidenta FMC 

La Presidenta exposa que el congrés es farà bianual a partir d’aquest any. Aprofita 

per explicar que va demanar al conseller de territori, celeritat amb la trobada 

sol·licitada per l’FMC. La conselleria, pocs dies després, ja va oferir una primera 

data de reunió, pendent encara de confirmar. 

 

b) Reunió presidències i vicepresidències FMC-ACM pel tema de la fusió (3 

novembre). Hi assisteix tota la comissió de presidència de l’FMC. 

S’acorda celebrar una nova trobada el març de 2023 un cop ja disposem dels 

informes que acaba d’encarregar l’ACM. Es posa en valor el treball conjunt 

realitzat al llarg d’aquest mandat. 

 

c) Reunió amb el Conseller d’Interior, Joan Ignasi Elena, per presentar la 

proposta de Model Policial (3 novembre). Assisteix Olga Arnau, 

Presidenta FMC i SG Jordi Seguer 

En la reunió per tractar la futura llei, que haurà de regular la policia de la 

Generalitat i també totes les policies locals de Catalunya, el conseller Elena va 

afirmar que, de moment, només hi ha preparades les bases, però que el procés 

encara no està tancat: "Volem que hi hagi consens amb les entitats municipalistes 

i per això la futura llei ha de tenir aquesta vocació”, va afirmar. Damunt la taula 

es va parlar també de la possibilitat d’oferir als ajuntaments "que la Generalitat 

faci una convocatòria conjunta d’ofertes de places per a mossos i policies locals”. 

A més, es va plantejar la regulació d’un règim disciplinari homologat i un règim 

d’ús de l’armament. La previsió de tot és que passat l’estiu de 2023 arribi una 

proposta de text al Parlament que podria incloure també la regulació de la 

problemàtica dels vigilants. En aquest sentit, la presidenta de l’FMC, Olga Arnau, 

va explicar que la llei que s’aprovi "ha de resoldre totes les mancances i 

necessitats actuals i fixar el discurs de la policia del futur”. 

 

d) Jornades de la FEMP a l’escola industrial de Barcelona sobre ODS i 

Agenda (2030). Presidenta Olga Arnau participa en taula del 14 de 

novembre i en la lectura de la declaració final el 16 de novembre. 

Assisteix presidenta i SG Jordi Seguer. 

La presidenta Olga Arnau va intervenir en la taula rodona ‘L’Agenda 2030: una 

prioritat en les polítiques de govern’, on va assegurar que l’Agenda 2030 i els 

Objectius pel Desenvolupament Sostenible (ODS) no només han de ser una 

prioritat en les polítiques dels governs nacionals, territorials i locals, sinó que han 

de ser l’eix a partir dels quals girin i s’estructurin totes i cadascuna de les 

polítiques nacionals, territorials i per descomptat dels ens locals, si volem fer front 

a la realitat actual i abordar amb garanties el desenvolupament d’un model social, 
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econòmic i de governança, equitatiu i sostenible (14 novembre). Declaració final 

(16 novembre).  

 

e) Visita delegació de la Federación Argentina de Municipios (16 de 

novembre). Reunió assisteix presidenta Olga Arnau i SG Jordi Seguer.  

Durant la trobada es van intercanviar impressions sobre diverses experiències 

municipalistes que s’estan portant a terme en els dos països. La presidenta Olga 

Arnau va explicar tota la feina feta en els darrers anys a diferents municipis 

adherits a l’FMC i es va posar a disposició de la FAM per continuar col·laborant i 

establir més lligams que beneficiïn ambdues parts. 

 

f) Signatura Acord Concertació Territorial (21 de novembre). Assisteix 

presidenta Olga Arnau i SG Jordi Seguer. 

La signatura d’aquest acord, resultat de molts mesos de feina i de negociacions, 

té una gran importància, ja que dona un impuls de la concertació territorial en les 

polítiques actives d'ocupació. Una signatura que és el resultat d’un treball i d’un 

esforç compartit entre del Departament d’Empresa i Treball i els ens locals. Aquest 

nou model de concertació territorial, que vol ser un dels pilars de 

desenvolupament del Servei Públic d’Ocupació de Catalunya, tindrà sentit si és en 

favor d’atendre millor les persones usuàries i de millorar la qualitat dels serveis 

ocupacionals que es presten, adequant-los a les necessitats concretes.  

 

g) Comissió de Govern Local (23 de novembre). S’ha ajornat.  

L’han tornat a convocar per al dia 1 de desembre. 

 

 

 

El vicepresident Xavier Fonollosa demana un canvi a l’ordre del dia en relació al punt 

10 que ve a continuació, ja que considera que són dos temes diferents i s’han de 

tractar com a punts diferents; no entén com s’ha posat en un mateix punt.  

La Presidenta creu que les dues qüestions estan relacionades però si la majoria 

considera que es voti en dos punts, així es farà.  

El vicepresident Xavier Fonollosa afegeix que no poden haver dos votacions en un 

mateix punt i que per això proposa que siguin dos punts -tenim una assessoria 

jurídics que ha de vetllar perquè les coses es facin correctament-. El fet que siguin 

dos punts a tractar és que poden tenir sentit de vot diferent una qüestió de l’altra. 

Per tant, demana que siguin dos punts diferents i s’argumentin i es votin per 

separat. 

La Presidenta posa a votació dels assistents la proposta del vicepresident Xavier 

Fonollosa de separar el punt 10 en dos punts (10a Ratificació del cessament del SG i 

10b Nomenament del nou SG). 

 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Pàgina 16 de 17 

 

 

Vist el resultat de la votació, per unanimitat dels assistents, el punt 10 es dividirà en 

dos, 10a) Ratificació del cessament del SG; 10b) Nomenament del nou SG. 

 

10. Ratificació cessament SG FMC i nomenament del nou SG.  

 

10a) Ratificació del cessament del SG 

En el Comitè Executiu del mes de setembre, com a qüestió sobrevinguda, i a 

proposta dels membres representants dels grups del PSC, Junts i En Comú 

Guanyem, es va sotmetre a votació la proposta de cessament del Sr. Jordi Seguer 

Romero en la seva qualitat de Secretari general de l’entitat, a conseqüència de la 

pèrdua de confiança de diversos membres del Comitè Executiu. 

Aquesta proposta va ser acordada per la majoria de membres del Comitè Executiu, 

amb l’excepció dels representants del grup d’ERC, que no van donar suport a la 

proposta i es van abstenir.  

Atès que el contracte d’alta direcció del Secretari General estableix que cal atorgar 

un preavís mínim de tres mesos per a rescindir aquest contracte. Tenint presents les 

funcions que té atribuïdes la Presidència a l’art. 31.f) dels Estatuts de l’FMC, 

l’endemà de l’adopció de l’acord pel Comitè Executiu, la presidenta de l’entitat, va 

notificar al Sr. Seguer, la decisió de destitució que havia pres el Comitè Executiu.  

Atès que la decisió del Comitè Executiu és efectiva des de l’endemà de l’acord, és a 

dir, el 19 de setembre, i que el termini de tres mesos de preavís concedit, s’esgota el 

pròxim 20 de desembre de 2022. 

Els assistents aproven per unanimitat la ratificació del cessament del Secretari 

General, Jordi Seguer Romero 

10b) Nomenament del nou SG 

Atès que l’apartat 35. 2.d) dels Estatus de l’FMC determinen que la Secretaria 

general perd aquesta condició per la destitució acordada pel Comitè Executiu. I que 

segons l’apartat 3 d’aquest mateix article, en cas de vacant, cal que el Comitè 

Executiu, nomeni, en el termini màxim d’un mes, un nou Secretari general, es 

proposa el nomenament del senyor Lluís Sais Puigdemont, com a Secretari General 

de la Federació de Municipis de Catalunya, amb data d’efectes del 21 de desembre 

de 2022, que és l’endemà de la data de cessament del secretari general actual. 

Abans d’inciar-se la votació, pren la paraula el vicepresident Eduard Rivas i agraeix a 

la presidenta les gestions que s’han pogut portar a terme aquest mateix matí en 

relació a aquest tema. El grup del PSC considera que és una potestat 

autoorganitzativa dels acords polítics que ja s’havien acordat a l’inici de mandat i 

que, com han fet durant tot el que es porta de mandat, s’abstindran en la votació 

perquè ERC pugui tirar endavant el nomenament del nou secretari general. 

D’altra banda, fa un prec perquè en el moment que es faci l’expedient de 

contractació es pugui fer de forma consensuada i poder tenir el detall de com es fa 

aquest contracte per tenir clar les clàusules i no tenir més lios. 

La Presidenta explica que el contracte de l’actual secretari general es va copiar del de 

l’anterior, en Magí Rovira, però que donada l’alçada dels temps en els que estem, i 

amb les casuístiques que ens hem anat trobant, el contracte del nou secretari 

general tindrà un període de prova de dos mesos; tindrà un preavís -tant per baixa 

voluntària com per cessament- d’un mes; la indemnització, si no es compleix amb 

aquest preavís, serà d’un mes (si es compleix el preavís no hi haurà cap 
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indemnització) i la durada serà la que hi havia fins ara, que és fins a la constitució 

dels nous òrgans de govern o fins que es nomeni un nou secretari general. 

Eduard Rivas torna a donar les gràcies i considera que és positiu aquest consens. La 

presidenta afegeix que a la comissió de presidència ja es va comentar que hi hauria 

d’haver algun canvi en el contracte del nou SG. Considera que els termes del nou 

contracte són prou correctes. 

El vicepresident Xavier Fonollosa pren la paraula per fer una explicació del seu vot. El 

seu grup -Junts- s’abstindrà tenint en compte que tal com deia l’Eduard Rivas, la 

designació del Secretari General correspon a ERC pels acords polítics de l’inici del 

mandat, i també perquè no coneixen a la persona. És una potestat que té la 

presidència i s’abstindran en aquesta votació. 

La presidenta agraeix l’aclariment. 

Es procedeix a la votació amb el resultat de 13 abstencions i 7 vots a favor. 

La presidenta comunica que s’aprova el nomenament del nou secretari general amb 

els vots a favor del grup d’ERC i l’abstenció dels grups de JUNTS, PSC i COMUNS. 

 

11.  Qüestions sobrevingudes.  

El vicepresident Xavier Fonollosa comenta que en la reunió de les presidències i 

vicepresidències de les entitats municipalistes (FMC i ACM) que ha explicat la 

presidenta, es va acordar per ambdues parts que s’havia d’accelerar i posar una 

marxa més per a la fusió, de manera que s’acceleraran totes les trobades de 

negociacions amb l’ACM de manera que si no tenim feta la fusió abans que acabi 

aquest mandat, doncs la tinguem preparada i que no sigui desmuntable. Si no està 

feta des del punt de vista jurídic, que tot allò que s’hagi acordat sigui irrevocable i 

ens enfoquem en aquesta fusió que, recordem, era l’objectiu principal d’aquest 

mandat. 

 

12.  Precs i preguntes.  

No n’hi ha. 

Atès que no hi haurà Comitè Executiu el proper mes de desembre, la Presidenta 

desitja unes Bones Festes i Bon Any als assistents. 

 

Finalitza la sessió a les 16.49 hores del dia de la data. 

 

         Vist-i-plau 

 

 

 

 

El Secretari General       La Presidenta 

Jordi Seguer Romero      Olga Arnau i Sanabra 
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